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ادامه سیاست غلط پرداخت 
یارانه به ضرر کشور است 

آیت الله مکارم شیرازی در دیدار با محمد نهاوندیان، 
رییس دفتر رییس جمهوری، با تقدیر از تلاش های 
انجام شــده توسط دولت در سه سال گذشته گفت: 
جامعه نیازمند تبیین تلاش ها و فعالیت های دولت 
اســت و حتما باید به راه های مؤثری این دستاوردها 

برای مردم گفته شود.
وی تاکید کرد: اگر اقدامات دولت با ســبک منظم 
و ادبیات روشــن بیان شود، آثار بیشــتری در افکار 
عمومی خواهد داشت، البته این مسأله به معنی نفی 

کلی مشکلات نیست.
این مرجع تقلید با اشــاره به ســه معضل اصلی حوزه 
اقتصاد، افزود: ســه معضل قاچاق، ســود بانکی و 
پرداخت یارانه ها، آســیب های جــدی برای اقتصاد 
کشور هستند که اگر این سه مشکل حل شود، قطعا 

اقتصاد وضعیت بهتری خواهد داشت. 
وی بــه پرداخــت غلــط یارانه هــا به همه مــردم در 
ســال های گذشــته اشــاره کرد و گفت: این برنامه 
اقتصادی از ابتدا غلط اجرا شــد و این موضوع یکی 
از بزرگترین مشــکلات را ایجاد کرده است که حتی 
می تواند معضلات اجتماعی و فرهنگی هم به دنبال 

داشته باشد.
وی افــزود: باید تجدید نظر جــدی در این موضوع 
صورت بگیرد و ادامه این سیاست غلط اصلا منطقی 

و به نفع کشور نیست.

 فیلترکردن شبکه های مجازی 
کارایی ندارد

آیت الله مکارم شیرازی با تأکید بر مقابله با پدیده شوم 
قاچاق گفت: مسأله مبارزه با قاچاق مسأله فراقوه ای 
اســت و حتی مردم نیز باید در ایــن موضوع در کنار 

دولت و سایر قوا به مقابله با آن بپردازند.
وی با تأکید بر جدیت مبارزه با قاچاق اظهار کرد: باید 
ریشه ها و منشأ اصلی این پدیده مورد شناسایی قرار 
بگیرد و برای افکار عمومی گفته شود که چه کسانی 
و گروه هایی این معضل برای اقتصاد کشور به وجود 
آورده اند و برای مردم افشا شود که چه کسانی از این 

وضعیت منفعت می برند.
ایشان همچنین با برشمردن سودهایی که در بانک ها 
پرداخــت می شــود، از آن به عنــوان معضل جدی 
اقتصاد کشــور نام برد و گفت: سیاســت های بانک 
مرکــزی و مصوبات آن باید از ســوی همه بانک ها 
تبعیت شود و ضمانت اجرایی برای آن وجود داشته 

باشد، ما متأسفانه هنوز عملی نشده است.
آیت الله مکارم شــیرازی اضافه کرد: سیاست غلط 
سال های گذشــته در تبلیغات افسارگسیخته ای که 
در مورد پرداخت ســود و گره زدن به اقتصاد کشــور 
بــه فعالیت هــای بانکی به وجود آمــد، باعث ایجاد 
مشکل اقتصاد کشور شده است؛ لذا باید سود عقود 
شرعیه در بانک ها به شکل منطقی و به شیوه ای که 
بانک مرکزی تصویب می کند، از سوی همه بانک ها 

تبعیت شود.
آیــت الله مکارم شــیرازی با اشــاره بــه تأثیراتی که 
گسترش شبکه های مجازی بر فرهنگ و اعتقادات 
مردم دارد، گفت: امروز تنها با سیاست های انقباضی 
و فیلتر کردن شــبکه های مجازی نمی توان مانع از 
آسیب های این فضا شد و چنین سیاست هایی امروز 

دیگر کارایی ندارد.
وی تاکید کــرد: باید اقدامات اثباتی و ایجابی انجام 
داد و راهــکار آن راه اندازی شــبکه ملی اطلاعات و 
ساخت نرم افزارهای داخلی و بومی است و ما گروهی 
را مأمــور کرده ایم که این کار را دنبال و کمک به حل 

این مشکل کنند.

نوای ناخوش 
شرط دادستانی تهران: مراسم کنسرت ها از سوی پلیس ضبط شود

جنجال بر ســر برگزاری کنســرت ها در چند روز گذشته نیز همچنان داغ بود. 
در استان یزد، کنسرت شــهرام ناظری در شهرستان تفت برغم مخالفت ها و 
اقدام عده ای برای برهم زدن آن، با ایســتادگی دادستان برگزار شد. در تهران 
نیز حسین علیزاده در کنسرتش در این خصوص سخن گفت و بر عزمش برای 
مقاومت در این راه تاکید کرد. در عین حال امروز دادســتان عمومی و انقلاب 
تهران از شــروط پیشنهادی دادستانی برای برگزاری کنسرت در تهران سخن 

گفت. شروطی شامل ضبط مراسم از سوی پلیس. 

شروط دادستانی برای برگزاری کنسرت
جعفری دولت آبادی به موضوع برگزاری کنســرت ها و مشــکلات ناشی از آن 
پرداخت و با یادآوری این نکته که، این مراســم از قدیم الایام برگزار می شــده 
و موضــوع جدیدی نیســت، اظهار کرد: دادســتانی تهران پیشــنهاد می کند 
برگزاری کنســرت ها در تهران منوط به تضمین و تامین امنیت مراسم از سوی 
اســتاندار یا فرماندار تهران و تضمین سلامت محتوای برنامه  ارائه شده توسط 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گردد. وی ضبط رسمی مراسم از سوی پلیس 
را به عنوان پیشــنهاد دیگر مطرح کرد و گفت: این اقدام می تواند در جلوگیری 
از مشــکلات کنسرت ها پیشگیرانه باشــد.   جعفری دولت آبادی توجه به این 

سه پیشنهاد را مانع از ایجاد تنش  در برگزاری کنسرت ها و لغو آن ها دانست.
دادســتان تهران ادامه داد: عملیاتی کردن این سه پیشنهاد باعث می شود که 
مســؤولان در برگزاری کنسرت ها احساس مســؤولیت کرده، تنش ها فعلی از 

بین برود و مسؤولان به وظایف خود عمل کنند.
وی افــزود: در صورت اجرای این پیشــنهادها دادســتانی تهــران در صورت 
اجرای کنســرت با محتوای خلاف موازین اســلامی از وزیر ارشاد، و در فرض 
خدشــه به امنیت عمومی از استاندار و فرماندار تهران توضیح خواهد خواست 
و عنداللزوم بجای برگزار کننده و یا سایر افراد مرتبط مسؤولان اصلی به شرح 
فوق مورد پرســش قرار خواهند گرفت. دادستان تهران گفت در صورت پاسخ 

مثبت دستگاه ها، این پیشنهادها عملی خواهد شد.

مخالفت با کنسرت ، سیاسی یا فقهی؟
صادق زیباکلام در روزنامه آرمان از سیاســی بودن این موضع گیری ها نوشتو 
تاکید کرد: به نظر مي رســد این مســاله بیش ازآنکه یك مساله فقهي و شرعي 
باشد، یك مساله سیاسي است. زیرا مساله اي به نام موسیقي وسوالات شرعي 
پیرامون آن ظرف سي وهشت سال گذشته توسط مراجع تقلید ازجمله رهبرکبیر 

انقلاب امام خمیني حل و فصل شده و مساله جدیدي نیست.
وی افوزد: اینکه آیت ا... علم الهدي اعلام کرده اند که به واســطه وجود مرقد 

مطهر امام هشتم اجازه برگزاري کنسرت موسیقي را نمي دهیم، این سوال را در 
اذهان مطرح مي نماید مگر این موسیقي ها خلاف شرع است که ایشان اجازه 
برگزاري آن را نمي دهند. لذا اگر مســاله اجراي موسیقي درمشهد مشکلاتي 
شرعي داشت آنگاه شــاید امام جمعه محترم مشهد حتي اعلام مي کردند که 
کنســرت ها یك شب با حضور بانوان و یك شب با حضور آقایان برگزار شود. اما 
شــکل برخورد آقاي علم الهدي این نگرش را در ذهــن افراد به وجود مي آورد 
که در حقیقت ظاهرا ایشــان تمایل دارد اعتبار دولت را مورد نقادی صریح قرار 
دهد. زیباکلام تاکید کرد: مقصود این اســت که به مردم ثابت شود که اگر هر 

امام جمعه اي اراده کند مي تواند این اقدام را انجام دهد. 
زیباکلام با بیان اینکه مســاله برخــورد با دولت آقاي روحاني از ســوي برخی 
ائمه جمعه کاملا مشــخص است و هر اندازه به انتخابات ریاست جمهوري در 
سال آینده نزدیك مي شویم، انتقادات به روحاني افزوده خواهد شد اضافه کرد: 
چرا مخالفان سیاست هاي فرهنگي دولت فعلي؛ درزمان دولت قبل درمقابل آن 
ایستادگي نکردند. سوال این است که چرا در شیراز، اصفهان و مشهد ائمه جمعه 
به یك باره نگران برگزاري کنسرت ها شــده اند. بنابراین به هیج وجه نمي توان 

فقط ادعا کرد که مشکل برگزاري کنسرت ها فقهي هست. 
با این حال آیت الله علم الهدی به این اتهامات پاسخ داده و مواضعش را فقهی 
خوانده است. وی بدون اشاره به مسئله کنسرت ها با بیان اینکه کشور ما کمی 
سیاســت زده است، گفت: برخی از افراد، سخنان را در کسوت طلبگی تفسیر 
نمــی کنند و از آدم یک چهره سیاســی می ســازند و از آب خوردن هم تحلیل 
سیاســی بیان می کنند که نتیجه اش جنجال هایی اســت که در کشور به راه 

می افتد که در جریان آن هستید.
وی بــا بیان اینکه ما طلبه  هســتیم و طلبه یعنــی صراحت، صداقت و رفاقت، 
تأکید کرد: ولی فقیه در اســتان وظیفه نقد، توصیه، تحلیل و تشکر دارد و باید 
رهنمودها و راهبردهای ولی فقیه را در سطح استان مطالبه کند و اگر نماینده 

ولی فقیه این کار را انجام نداد یعنی به وظیفه خود عمل نکرده است.
نماینــده ولــی فقیه در خراســان رضــوی خاطرنشــان کرد: از ســخنان من 
رنجیده خاطر نشوید، این موضوع درست نیست که بر روی برخی مسائل تحلیل 
سیاسی گذاشته شود بلکه ما باید وظیفه خود را انجام دهیم و امیدواریم شرمنده 

امام زمان و رهبر انقلاب نباشیم.

حل مسئله با حکم حکومتی
نوریــان نماینده مردم شــهرکرد در مجلس دهم با اشــاره ممانعت برخی ائمه 
جمعه از برگزاری کنسرت های موسیقی در تعدادی از شهرستان ها که به القای 
حاکمیت دوگانه در کشــور انجامید، گفت: بحث موســیقی و هنر، موضوعی 

تخصصی است و به ویژه آن جا که مربوط به بایدها و نبایدها می شود. 
او ادامه داد: هنگامی که جمهوری اســلامی به عنوان نظام حاکم در موضوع 
اختلافی به ویژه در بحث هنر و موســیقی با آرای متفاوت روبروســت، تکلیف 
چیســت و باید به نظر کدامیک از علما اســتناد و اقتدا کند؟ به نظر می رسد که 

در چنین شرایطی است که احکام حکومتی معنا پیدا می کند.
نوریان در پایان تصریح کرد: به بیان دیگر در چنین شرایطی است که نظر و آرای 
قاطع ولی فقیه که بر اساس قانون اساسی فصل الخطاب است، معنا می یابد. 
در واقع در چنین شــرایطی باید این مسئله فرموله شده و به رشته قانون درآمده 
و به زبان قانون ترجمه شود که حکم حکومتی برکدام نظر استوار است، وگرنه 

اختلاف نظر همیشه وجود دارد.
امام جمعه ایلام نیز در موضعی متفاوت از امام جمعه مشهد گفت: این مساله 
راه حل دارد، چرا باید موضوعات را پیچاند، اگر موسیقي حرام است چرا مراجع 
عظام و دولت و قانون وارد عمل نمي شود؟ اگر حلال است بگویید، چرا انگار در 
یك شهر حلال و در شهر دیگر حرام است؟ »شمس الله سراج« در خطبه هاي 
نمــاز جمعه این هفته ایلام گفت: اگر برخي بزرگان مي گویند به خاطر حرمت 
امام رضا)ع( در مشــهد امکان اجرا وجود ندارد، جواب این اســت که شما باید 
مردم را جوري بار مي آوردید که حریم ها را نگه دارند؟ نمي شود گفت اینجا ممنوع 
است، مملکت قانون دارد. این وسط گناه مردم چیست؟ باید براي شادي مردم 
فکري کرد؟ آیا کنسرت را ممنوع کنیم تا مردم از ماهواره ها استفاده کنند؟ وي 

تاکید کرد: باید از اظهارنظرهاي حساسیت برانگیز خودداري کرد.

هنرمندانی که ایستاده اند
اما به نظر می رسد هنرمندان خود نیز در خط مقدم این جدال قرار ایستاده اند. 
در جدیدترین اظهار نظرها حســین علیزاده در اجرای پنج شــنبه شب خود در 
تالار وحدت گفت: موســیقی شغل ما نیست، عشق ماست، اگر موسیقی را از 
ملت بگیرید دل آنها را گرفته اید. اگر مســئولان و حکومت موســیقی را حذف 
کنند، اعتقادات خود را حذف کرده اند چراکه برای تمام مراسم ها همچون دفاع 
مقدس و مدافعین حرم برای القای حس میهن پرســتانه از موسیقی استفاده 
می کنند. حســین علیزاده ادامه داد: موسیقی را از من و امثال من نمی توانند 
بگیرند، اگر موسیقی بخواهد شهید داشته باشد من در صف اول آن ایستاده ام.
چندی پیش شــهرام ناظری نیز در یکــی از اجراهای خود گفته بود: هیچ یک 
از مانع ها و دســت اندازهایی که بر سر راه من برای ارائه  موسیقی رخ می دهد، 
باعث نمی شــود که من جا خالی کنم و مانند برخی از هنرمندان از ایران بروم. 
اینجا سرزمین من است و من تا آخرین لحظه برای ارائه هنر به هموطنانم مبارزه 
می کنم. من ایستاده ام و تا آخرین لحظه برای ارائه هنرم در وطنم می جنگم.

موشک های ما دشمن را در هزار کیلومتر دورتر زمین گیر کرده است
جانشین فرمانده بسیج مستضعفین گفت: موشک های ما مرزهای امنیتی کشور را فراتر برده و امروزه دشمنان ملت، هزاران کیلومتر دورتر زمین گیر شده اند. سردار علی فضلی جانشین فرمانده بسیج 
مســتضعفین گفت: امروز به پشــتوانه طرح های خلاقانه متخصصان جوان موشکی این مرز و بوم و در ســایه توجهات حضرت ولی عصر )عج( و رهبری خردمندانه مقام معظم رهبری، توان بازدارندگی 
جمهوری اسلامی در سطحی است که تهدیدات دشمن را نه  فقط در مرحله اجرا، بلکه در سطح پیشگیرانه خنثی می کند. وی افزود: سطح تقابل جمهوری اسلامی با غرب دیگر محصور در یک میلیون 
و ۶۴۸ کیلومتر مربع از خاک ایران نیســت؛ بلکه موشــک های ما مرزهای امنیتی کشــور را فراتر برده و امروزه دشــمنان ملت، هزاران کیلومتر دورتر، در یمن و لبنان زمین گیر شده و زیر سایه »زلزال «ها 
و »شــهاب «ها، برای شکســتن ســد دفاعی نظام اســلامی مذبوحانه تلاش می کند. فضلی در پایان تأکید کرد: حتی اگر بدخواهان ملت در مخیله خود، به نقض حریم مرزهای دریایی، هوایی و زمینی 
جمهوری اســلامی فکر کنند، در آتش خشــم جان برکفان عرصه دفاع ملی خواهند ســوخت و موضوع صحبت ما نیز فراتر از انهدام رژیم صهیونیســتی پس از حمله هوایی آنان است؛ ما هم اکنون درباره 

اقدامات پیشگیرانه و انهدام رژیم صهیونیستی پیش از حمله هوایی شان سخن می گوییم و برای تحقق این هدف، برنامه ریزی های مفصلی کرده ایم
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واکنش روز

تحت تاثیر دروغ ها و جوسازی ها قرار نمی گیریم
در روزهای گذشــته اخباری پیرامون فروش دو هزار میلیارد تومان ملک به مدیران و اعضای شــورای شــهر منتشر 
شده است. امروز نیز روزنامه شرق در گزارشی مدعی تخلف چند هزار میلیاردی در شهرداری تهران از محل "فروش 
غیرقانونی املاک اموال عمومی" شده است. این روزنامه به نامه ای از سازمان بازرسی کل کشور استناد کرده و نوشت: 
»در این نامه به غیرقانونی بودن فروش املاک به تعداد زیادی از مدیران شــهری، اعضای شــورای شهر، نمایندگان 
مجلس و حتی تعدادی افراد حقیقی بیرون از شورا و شهرداری با قیمت های غیرکارشناسی، اعمال تخفیف و تقسیط 
با دستور مستقیم شهردار تهران اشاره شده است.« شرق در ادامه آورده است: »در این گزارش اعلام شده احتساب 

میانگین قیمتی دو میلیون تومان در هر مترمربع آن هم در مناطق گران شهر تهران، تضییع اموال عمومی تا بیش از دوهزار و ٢٠٠ میلیارد تومان است.«
اما امروز محمد باقر قالیباف در مراســم تجلیل از ســالمندان نمونه شــهرداری تهران این موضوع را رد کرد. شهردار تهران در واکنش به برخی اخبار 
مبنی بر واگذاری زمین، خانه و ... به برخی مدیران شــهری، گفت: این چند روزه اخباری در خصوص واگذاری های ویژه می شــنوم که باید بگویم 
واگذاری امتیازات پروانه و زمین بر اساس مقررات انجام شده و تخفیف ها بر این اساس بوده است و حتی در برخی موارد برخی تعاونی هایی که برای 
شهرداری تهران و کارکنان نیز نبودند مورد کمک شهرداری قرار گرفته اند؛ همچون تعاونی قوه قضائیه که با کمک شهرداری مشکلاتش مرتفع شد.
وی با بیان اینکه موضوع مسکن و درمان کارکنان را با افتخار پیگیری می کنم، گفت: بنده به عنوان محمدباقر قالیباف تا به امروز از هیچ یک از مزایا 

استفاده نکرده و برای تامین رفاه کارکنان شهرداری تا آخرین لحظه و حتی با گرو گذاشتن آبرو تلاش می کنم.

پیگیری روز

به جای مغالطه، به شایعات پاسخ دهید
نایب رییس مجلس شورای اسلامی در نامه ای خطاب به وزیر دادگستری درباره اظهارات اخیر وی در خصوص فایل 

صوتی آیت الله منتظری بر لزوم ارائه توضیحاتی در زمینه شایعات مربوط به سال ۶7 تاکید کرد.
علی مطهری در این نامه با اشاره به سخنان پورمحمدی در پاسخ به فایل صوتی آیت الله منتظری و تاکید بر جنایات 
منافقین نوشــت: متأسفانه این، مشکل کشور ماســت که مسئولان به جای توضیح یک مسئله و پاسخ به سؤالی که 
برای برخی اذهان ایجاد شــده اســت به مغالطه می پردازند و از عواطف انســانی و دینی و انقلابی مردم بهره برداری 
می کنند و هیچ گاه به سؤال مورد نظر پاسخ نمی دهند. در موضوع فایل صوتی مذکور همه مسئولانی که پاسخ دادند 

صرفا به جنایتکاری منافقین از یک سو و عظمت شخصیت امام خمینی)ره( از سوی دیگر پرداختند و هیچ پاسخی به سؤال ندادند و در واقع توضیح 
واضحات دادند. مطهری با تاکید بر اینکه انحرافات فکری و جنایات بزرگ منافقین بر همه روشن است و گروه فرقان هم که شخصیتی به عظمت 
آیت الله مطهری را به شــهادت رســاند شاخه ای از منافقین بود تصریح کرد: این امر محل بحث نیست. محل بحث این است که با توجه به این که از 
نظر اسلام و در حکومت اسلامی حتی به چنین جانیانی و طرفداران آنها نیز نباید ظلم شود آیا شایعاتی که درباره اتفاق سال ۶7 درباره نحوه اجرای 
حکم امام)ره( گفته می شود صحت دارد یا خیر؟  وی افزود: جناب عالی که همراه آقایان رئیسی، نیّری و رازینی در متن این قضیه بودید باید ضمن 
توضیح ماجرا،  یا می فرمودید این شــایعات به هیچ وجه صحت ندارد و یا می فرمودید ممکن اســت قصورهایی هم صورت گرفته باشد که در صورت 

اثبات از خانواده های آنها عذرخواهی و جبران خسارت خواهد شد.


